
#beruházás  #építkezés  #tanügy
m

agyarázat
napközi

2022.  DECEMBER 15. ,  CSÜTÖRTÖK4 A K T U Á L I S

Óvoda helyett napközi otthon?
Még idén tető alá kerül a homoródszentmártoni létesítmény
• Noha az eredeti 
elképzelés szerint új 
óvodát szerettek volna 
építeni Homoród-
szentmártonban, ha-
marosan apróbb mó-
dosításokat hajtanak 
végre a kivitelezés 
alatt álló terveken, 
így napközi otthont 
alakíthatnak ki. Közel 
két éve kezdődött el a 
létesítmény építése, 
amelyet év végéig be 
is fedhetnek.

F Ü L Ö P - S Z É K E L Y  B O T O N D

F olyamatosan változtatni kel-
lett a homoródszentmártoni 
óvoda helyszínét az elmúlt 

években, hiszen nem volt erre meg-
felelő épület a településen. Ezért 
döntött úgy a község vezetősége, 
hogy egy új, a rendeltetésnek meg-
felelő épületet hoznak létre az intéz-
mény üzemeltetéséhez.

Zajló munkálatok

Az Európai Unió Regionális Opera-
tív Programjában (POR) pályázott 

sikeresen a tanügyminisztérium 
óvodák megépítésére, ebben a pro-
jektben kötöttek partnerséget a 
homoródszentmártoni önkormány-
zattal. Arról állapodtak meg, hogy 
egyszintes, 532 négyzetméteres, 
négy tanteremmel, mellékhelyisé-
gekkel, orvosi szobával és az okta-
tók számára berendezett teremmel 
ellátott épületet hoznak létre az 
udvarhelyszéki községközpontban.

Ennek köszönhetően nagyjából 
két éve öntötték ki a létesítmény 
alapját, azután viszont hónapokig 

leállt a munka, hiszen alvállalko-
zót keresett az eredetileg megbízott 
cég. Amint Jakab Attila polgármes-
ter közbenjárásával sikerült alvál-
lalkozót találni, folytatódhatott 
a kivitelezés. Jelenleg jól halad a 
munka, az elöljáró szerint még idén 
befedik az épületet a szakemberek. 
Hátráltatta a kivitelezést az is, hogy 
az országosan jóváhagyott proto-
típusterveket kellett követni, a he-
lyi műemlékvédelmi szakemberek 
azonban ragaszkodtak ahhoz, hogy 
az épület bizonyos elemei illesz-

kedjenek a helyi környezethez. Erre 
azonban van megoldás, el fogják 
végezni a módosításokat a doku-
mentumokban – mondta Jakab At-
tila. Ő egyébként abban bízik, hogy 
jövő nyáron teljesen befejeződhet 
az építkezés, így már az új helyszí-
nen kezdhetik a tanévet a gyerekek. 
„Ez lesz az első olyan épület a köz-
ségközpontban, amelyet végre ere-

deti rendeltetésének megfelelően 
fogunk használni” – jegyezte meg 
beszélgetésünk során.

Hozzátette, noha az épület kivi-
telezőjének megtalálása érdekében 
a tanügyminisztérium hirdetett 
közbeszerzési eljárást, a terület-
rendezés elvégzésével, illetve a ka-
zánház megépítésével megbízott 
céget – ő sem érti, hogy miért – a 
helyi önkormányzatnak kellett 
megtalálnia az említett procedúra 
lefolytatása után. Ez szerencsére 
mostanra megtörtént, így nincs 
akadály a kivitelezés előtt. Egyéb-
ként egy sportpálya és egy játszó-
tér megépítését tervezik, továbbá 
parkosítani is fognak.

Megváltozott elképzelés

Az elöljáró lapunknak kifejtette, 
noha az eredeti elképzelés szerint 
óvodaként használták volna 
az új épületet, az elmúlt 
időszakban többször is je-
lezték neki a lakók, hogy 
nagyobb szükség lenne egy 
napközire. „Mi eleve úgy 
gondolkodtunk, hogy idővel 
napközivé alakítsuk az épületet, 
így ez a kérés nem ért váratlanul. 
Tudjuk ugyanis, hogy a szülők-
nek nagy segítséget jelent, ha van, 
ahol vigyázzanak a gyerekeikre 
kora délután és délután is, miköz-
ben dolgoznak” – fogalmazott. Az 
új elképzelés érdekében ugyanak-
kor apróbb tervmódosításokra lesz 
szükség, ezek jóváhagyását kérték 
a tanügyminisztériumtól.

Még idén befödnék. A polgár-
mester reméli, hogy jövő ősztől 
már az új épületben tanulhatnak 
a kicsik
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M arosvásárhelyen a volt római 
katolikus iskola gólyabálja 

utáni bulin egy diák több társát is 
megszúrta. A késsel jelen lévő diák, 
ahogy az aligazgató nevezte, azóta 
visszatért az iskolába.

A rendőrség az iskolát sem 
tájékoztatja

A szerdán tartott sajtótájékoztatón a 
Bolyai igazgatója, Hajdú Zoltán fon-
tosnak tartotta kihangsúlyozni, hogy 
nem az iskola szervezte a bulit, és 
mindössze egyetlen tanár nyilatkoz-
ta azt, hogy ott volt a buli helyszínén, 

ő is a gyermeke miatt volt jelen. Az 
igazgató arról is beszámolt, hogy egy 
nappal korábban kihallgatáson volt 
a városi rendőrségen, hogy többet 
megtudjon az ügy fejleményeiről, de 
ott a folyamatban lévő kivizsgálás-
ra hivatkozva semmi információt 
nem osztottak meg vele. Azonban a 
rendőrség is megerősítette, hogy a 
„késsel jelen lévő” diáknak joga van 
iskolába járni, nem lehet az oktatási 
intézménytől távol tartani. „A diák 
tette nem volt emberölési kísérletként 
besorolva, így visszatérhetett az is-
kolába.” Az iskola által kért klinikai 
szakpszichológusi jelentés szerint 
azt javasolják, hogy a diák az eddigi, 
megszokott helyén folytassa tanul-
mányait, és semmi nem indokolja, 
hogy kimaradjon az iskolából.

A megbékélés a cél

Tamási Zsolt aligazgató arról beszélt, 
hogy a volt katolikus iskolában min-
dig bizalmi légkör uralkodott, és ezt 
szeretnék megőrizni. Ennek érdeké-
ben a szülőkkel, diákokkal is folya-
matosan beszélgetnek, egyeztetnek, 
hogy eloszlassák az aggodalmakat 
és minden tanuló és tanár félelem 

nélkül vehessen részt a tanórákon. 
Kihangsúlyozta, tudja, hogy van 
olyan szülő, aki aggódik gyermeke 
testi épségéért, miután az incidens-
ben késsel jelen lévő fi ú visszatér az 
iskolába. „A mi iskolánkban nincs 
félelmi hangulat. Mi a tettet elítél-
jük, de azokat, akik ebben részt 
vettek, nem bélyegezzük meg. Meg-
várjuk a rendőrségi kivizsgálást, 

és azután a felelősségvállalást és a 
megbékélését fogjuk szorgalmazni. 
Tudjuk, hogy ez egy hosszú folyamat 
lesz, de fontosnak tartjuk, hogy a bi-
zalom uralkodjon az iskolában.”

Megkérdeztük, hogy ha nincs fé-
lelmi hangulat, akkor az egyik meg-
sebesített diák miért váltott iskolát 
és ment át a Bolyaiba. Tamási Zsolt 
azt válaszolta, hogy az érin-
tett diák a lábadozás után 
egyáltalán nem tért vissza 
az iskolába, nem volt le-
hetősége megtapasztalni, 
hogy ott milyen hangulat 
uralkodik. Megtudtuk azt 
is, hogy jelenleg az iskolába 
1600 diák jár, és az oktatási intéz-
mény egyetlen iskolapszichológusa 
minden osztályban beszélgetett a 
tanulókkal, felkínálva nekik a lehe-
tőséget, hogy amennyiben gondjuk, 
aggodalmaik vannak, forduljanak 
hozzá bizalommal.

Békés és oldott hangulatról beszéltek az intézményvezetők
• Békés és oldott a hangulat a marosvásárhelyi Bolyai 
Farkas Elméleti Líceumhoz tartozó katolikus iskolában, 
ahova visszatért az a diák, aki egy hat héttel ezelőtti 
verekedésben „késsel volt jelen” – nyilatkozta Tamási 
Zsolt, az iskola aligazgatója, hozzátéve, hogy bár van 
olyan szülő, aki félti a gyermekét, az iskolai hangulatra 
nem a félelem a jellemző.

Tamási Zsolt aligazgató (balról) 
és Hajdú Zoltán igazgató a tegnapi 
sajtótájékoztatón
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